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Referat Studienævn  

Deltagere 
Flemming Smedegaard (formand), Cindie Maegaard (deltog fra 14.30), Lars Bøcher, Heidi Hansen, Simon 
Hedeboe Mikkelsen, Andrea Svanborg, Thea Engstrøm Knudsen, Simon Hildebrand Hedegaard 
(studienævnssekretær), Susie Schmidt Reimann (studiesekretær), Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), 
Hanne Geertsen (studiesekretær) og Isa Egholm Christensen (studienævnssekretær og referent) 
 
Afbud 
Rolf Torsten Scavenius Andersen, Emil Bisp Petersen (studiesekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 
 
2. Meddelelser 
i. Valg på SDU 
Der er udskrevet valg for studenterrepræsentanter i de kolligale organer – bl.a. studienævnet. Valget er til 
afholdelse den 22.-23. november. 
ii. Ny minianalyse om studiestart på videregående uddannelser 
Analysen viser bl.a.: 

1. at hver fjerde kvindelige studiestarter (24 %) frygter, at der i studiestarten vil være sociale  
aktiviteter, som de opfatter som grænseoverskridende. Blandt de mandlige studiestartere  
gælder det hver tiende. For kommende studerende med lav trivsel gælder det for 39%. 
2. 74 % synes, at det er vigtigt at få venner på studiet. Det gælder især på kunstneriske  
uddannelser (86 %), universitetsuddannelser (81%), blandt yngre (81-82 %) og blandt dem  
med gymnasiesnit på 10+ (84 %).  
3. 25 % vil gerne være med til at sætte sociale aktiviteter i gang på uddannelsen. Det er især  
på de kunstneriske uddannelser (39 %) og blandt kommende studerende uden risiko for  
mistrivsel (27 %). 
4. 17 % foretrækker at lære nye medstuderende at kende ved at lave noget fagligt frem for  
socialt. Det gælder især kommende studerende på 26 år eller derover (29 %). 

iii. Uddannelsesregnskab 
Uddannelsesregnskabet (UR) er en beregning af økonomien på de aktivitetsafhængige indtægter  
som tilgår fakultetet på heltids- og deltidsområdet 
 

Uddannelse Campus Takst gr. Resultat 
2021 kr. 

Resultat 
2020 kr. 

Realiseret 
STÅ 2021 

Fastlærerdækning 
2021 

IVK (alle retninger) Odense 1 662.946 876.964 325 67% 
Professionsbachelor Slagelse 2 1.287.452 866.709 80 75% 
IVK Slagelse 1 -615.988 -398.717 214 72% 
Master Odense 1 32.392 220.951  16% 

 
Det samlede regnskab er mere negativt end det har været de senere år pga. færre studerende. 
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3. Nyt fra IVKomitéen i Odense og Student Forum i Slagelse 
IVKomitéen i Odense: 
IVKrea den 29. september: Der var mange som deltog. De studerende strikkede, hæklede og hyggede. 
Der er også altid banko og bajer, juleklip senere på året og IVQuiz. Havde for studiegenstartsmidlerne søgt 
om et samlet arrangement for hele humaniora, men det blev afvist, fordi man fra fakultetets side gerne ville 
imødekomme alle de ønsker, der individuelt var kommet fra studierne. Afholder eget arrangement i stedet. 
IVKomitéen holder møde i aften. 
 
Student Forum i Slagelse: 
Har fået sin egen fredagsbar tilbage. Der arbejdes på initiativer, hvor studiegenstartsmidlerne kan tages i brug. 
 
4. Merit- og dispensationsansøgninger (i SAGA) 
Se fortroligt referat. 
 
5. Optag på master 
FSM orienterede om, at der i år er 11 optagne på masteren. Økonomisk kører uddannelsen rundt, da vi 
udbyder færre fag, og der dermed er flere studerende på fagene ad gangen. Vi drøfter masteren nærmere, når 
der har været afholdt statusmøde omkring Uddannelsesberetningen. 
 
6. Institutstruktur 
Efter første høringsrunde er forslaget om tre institutter reduceret til to. Studienævnet diskuterede det nye 
forslag og fandt, at det i højere grad løser, at studiet rekvirerer undervisere fra sproguddannelserne. 
Medievidenskab vil dog stadig være på et andet institut, sammen med IVK Kolding. Studienævnet respekterer 
Koldings ønske om at være samlet på ét institut, men synes det er ærgerligt, at IVK-uddannelserne ikke bliver 
samlet under én paraply. Særligt med de nuværende optagelsestal kunne der være en fordel i et større 
samarbejde. Der mangler information om, hvordan instituttet skal ledes i praksis – hvordan bliver 
ledelsesstrukturen osv. På det nye institut 1, kommer IVK sammen med litteraterne som i ”gamle dage”. Der 
blev udtrykt en bekymring for, hvorvidt der kan komme konflikter mellem det mere klassiske humaniora og 
de mere erhvervsorienteret uddannelser. Herudover blev det også pointeret, at der i det første forslag var et 
mere ligeværdigt forhold, fordi der var uddannelser fra alle campusbyerne, hvor det i det nuværende hurtigt 
bliver det ”store” Odense og det ”lille” Slagelse. 
 
7. Evalueringsrapporter 
Studienævnet godkendte evalueringsrapporterne med en lille tilføjelse af, at det skal fremgå, at undervisere 
har pligt til at give erstatningstimer (i samarbejde med de studerende) ved planlagt aflysning af timer – altså ikke 
ved sygdom. Ved længerevarende sygdom er det instituttets opgave at finde en erstatningsundervisning. 
 
8. Medbestemmelse og medinddragelse 
Midtvejsevalueringen af implementering af anbefalingerne om medbestemmelse og medinddragelse skal 
opsamle erfaringer og oplevelser fra SDU’s kollegiale organer. Midtvejsevalueringen skal vise, hvordan 
medbestemmelse og medinddragelse lever i organisationen, og hvor der eventuelt bør gøres en ekstra indsats 
for at sikre medbestemmelse og medinddragelse. 
 

SDU’s anbefalinger om 
medbestemmelse og medinddragelse 

Hvilke oplevelser og erfaringer har I med implementeringen af 
anbefalingerne om medbestemmelse og medinddragelse?  
  

1. Kommunikationsindsats i forbindelse 
med universitetsvalg 
 

Internt på IVK kan de studerende ikke se, at der kan gøres en 
større indsats. Men centralt kan der godt lægges mere fokus på 
overgangen fra, hvis man ikke er aktiv deltagende i ekstra 
aktiviteter på uddannelsen, og så gerne vil stille op til et 
kollegialt organ. Så kommunikation om de forskellige organer 
og hvad de kan. Det skal være tydeligt, hvad der forventes af 
én som studerende, hvis man stiller op og bliver valgt ind i et 
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organ. I Slagelse er der en større udfordring ved valg. De 
studerende får ikke altid set mails omkring valg, fordi det 
drukner i andre ting. Der skal være fokus på, at der også er 
valgaktiviteter på de andre campusser end Odense. Det skal 
fange de studerendes interesser dét som udsendes!  

2. Arbejdsgruppe om kommunikation 
med medarbejdere og studerende 

 

3. Uddannelse af ledere i 
medbestemmelse og medinddragelse  

 

4. Tilbud om kurser i relevante områder 
for nye medlemmer af kollegiale 
organer 

Når man på Humaniora starter i studienævnet udbydes der et 
kursus for studenterrepræsentanter, der fortæller om, hvad 
man laver i et studienævn og adgang til systemer. 

5. Tidlig inddragelse af kollegiale 
organer i væsentlige temaer 

 

6. Timing af møder i høringsorganer  
7. Synlighed af beslutningstagere  
8. Transparens i høringer og drøftelser Svar på høringer offentliggøres altid. 
9. Anvendelse af dialogfora ved 
gennemføring af større organisatoriske 
ændringer 

På humaniora er der pt. høring om ny institutstruktur, hvor 
studienævnet er blevet hørt op til flere gange. Det er en meget 
positiv ting. 

 
 
9. Godkendelse af årshjul 
Studienævnet godkendte det nye årshjul, hvor punkterne fra Uddannelsesberetningens handlingsplaner er 
sat på. 
 
10. Studieordningsændringer 
i. Høring om sideomfang på BA og specialer 
Fakultetet har udsendt en høring om forslag til sideomfang for bachelorprojekter og specialer, således at der 
er alignment på alle humanioras uddannelser. Studienævnet tilsluttede sig forslaget. 
 
ii. Engelskfagene på tværs af bæltet 
Engelskgruppen har fremsendt et nyt udkast, som stadig er en work in progress, over, hvordan der kan være 
samdrift på fagene henover bæltet. Studienævnet tog meget positivt imod udkastet, og syntes, at det så fagligt 
skarpt ud. Studienævnet diskuterede, at titlen på fagene er væsentlig i forhold til, at det er første 
håndsindtrykket/blikfanget for de kommende studerende. Derudover er det vigtigt at skele til de andre fag 
på uddannelsen, så der f.eks. ikke er to relativt éns fag omkring digital kommunikation. 
 
iii. Bud på eksamensformer i Odense 
Overholder kravene i Vademecum og har en god spredning og progression, hvorfor studienævnet godkendte 
dem. 
 
11. Standardforretningsorden for de kollegiale organer ved SDU 
Godkendt med dén bemærkning, at der skal stå ”forperson”, da det er neutralt. 
 
12. Eventuelt 
Intet. 
 
Mødet sluttede kl. 15.35 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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